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Frågorna

• Varför inkluderar inte TLV miljöeffekter i de 

hälsoekonomiska beräkningarna för nya 

originalläkemedel?

• Varför tar inte TLV hänsyn till hur tillverkningen har 

gått till när vi utser periodens vara?



Varför inkluderar inte TLV miljöeffekter i de 

hälsoekonomiska beräkningarna för nya 

originalläkemedel?

Finns det någonsin 

information om miljöeffekt

för en ny substans?

Även om det fanns 

information:

Den negativa miljöeffekten 

kommer att ”drunkna” i 

den positiva hälsoeffekten



Varför tar inte TLV hänsyn till hur tillverkningen 

har gått till när vi utser periodens vara?

• Godkännandet av läkemedel sker enligt EU-
regler

• TLV kan inte heller ställa krav på 
”miljöcertifiering” för att en produkt ska utses till 
periodens vara

• Finns förslag om att pilottesta modell med 
frivillig miljöcertifiering som kopplas till 
miljöpremie
– Men kräver ändring i lagen om läkemedelsförmåner



Några reflektioner om miljödebatten kring 

”periodens-vara”-systemet

”Priset för billiga 

läkemedel

är livsfarliga utsläpp”

Ledare, Göteborgs 

Posten
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”Det är dålig 

konkurrens som leder 

till höga priser – inte 

”grön” tillverkning”

• Det är inte för att vissa fabriker tillverkar 

”smutsigt” som läkemedlen är billiga

• Produktionskostnaden för den aktiva 

substansen utgör en liten del av totala 

produktions- och distributionskostnader 

• Vi kan därför bibehålla låga priser även med 

”grön” tillverkning av aktiv substans

• Men, då måste vi hitta en modell som 

bibehåller samma hårda konkurrens


